

**Referat af bestyrelsesmøde
Onsdag den 21. august 2024
på Stengaard**

Deltog: Merete, Nancy, Katja, Dahlia, Olivia, Morten, Anita, Karin (delvist), Lea og Jill

Afbud fra: Vivan, Lea D, Jørn, Birte

- **Godkendelse af referat**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 24. juli blev godkendt.
- Klubjakker forventes klar sidst i denne uge eller først i næste uge.

- **Meddelelser**

- Merete fik overrakt gave fra bestyrelsen i anledning af 50-års fødselsdag.
- Faxe Kommune udbyder Førstehjælpskursus den 29. august kl. 17-19:30 i Karisehallen. **Lea** tjekker om der stadig er pladser og laver opslag i HKR-medlemsgruppen på FB.
- Faxe Kommune afholder Foreningsudviklingskursus lørdag den 7. september i Haslev og lørdag den 9. november i Faxe Ladeplads. Begge dage 9:30-16. Bestyrelsesmedlemmer kan melde til Lea, hvis de vil deltage. Lea forventer at deltage den 9. november.
- Mødet med DRF med besøg af Dan Boyter m.fl. er fastlagt til onsdag den 9. oktober kl. 18 på Stengaard. **Lea** hører hvor mange de kommer og tilbyder at sørge for lidt mad. Fra HKR deltager **Lea, Merete** og **Jill**. **Lea** laver opslag på HKR-medlemsgruppen på FB for at få input fra medlemmer omkring emner de ønsker vi tager op med DRF på mødet.

- **Afholdte aktiviteter**

- **Military 10. og 11. august**

- Receptionen fredag var lidt flad. Der var ikke mange og mest lokale ryttere. Det er nok afholdt for tidligt i forhold til, hvornår udenbys rytterne ville ankomme. Ved fremtidige 2-dags stævner med mesterskab dropper vi receptionen og afholder normal banegennemgang om fredagen.
- Både dressur og spring blev afviklet fint uden "prop" på springbanen (formentlig fordi vi kun kørte på 2 dressurbaner). Terrændagen gik fint. Nogle resultater var lidt længe om at komme ind, hvilket skyldes for få folk i terrænet.
- Præmieoverrækkelsen i Hold DM var vældig fin, hvilket også blev bemærket. Det var fint, at den først blev afholdt efter sidste klasse var slut i terrænet, da ryttere/tilskuere så havde bevæget sig op på pladsen igen.
- Der var vældig fin omsætning i kiosken begge dage.
- Vi afventer stadig stævnerapporten fra TD

- Det ene af de 2 telte, der blæste omkuld, har fået skader. 2 stænger er knækket og noget teltdug er revnet. Vi kasserer det ødelagte og beholder resten som reservedele til det ene fungerende telt.
- Fællesspisningen blev derfor flyttet til ridehuset, hvilket er en god løsning, som vi også vil bruge fremover, da der var væsentlig bedre plads med ca. 80 spisende. Maden var fin og det var hyggeligt.
- Der er ønske om et bedre gulv på speaker terrassen på containeren. En løsning kunne måske være at lægge nogle plader og beklæde dem med tagpap. **Morten** kigger på løsning. Der er også ønske om et solsejl e.lign.
- **Store Hestedags Cup med Sløjfeterræn 18. august**
 - Både SHC-cupperne og Sløjfeterræn gik rigtig fint og rytterne var meget positive. Vi kunne køre Sløjfeterræn med 6 hjælpere. Der var dog lidt mange opgaver, især til Merete, så lidt flere hjælpere ville være fint.
 - Der er et stort ønske fra rytterne om at vi afholder flere terrænspringninger. Vi kiggede på noget i september (som optakt før oktober-stævnet), men det falder sammen med stævne i nærliggende klub. Der blev så talt om en hverdagsaften, men på dette tidspunkt af året bliver det tidligt mørkt. Vi kan tænke det ind i planlægningen for 2025.
- **Kommende aktiviteter**
 - **Klubmesterskaber i dressur og spring 14. og 15. september (D-stævne)**
 - Louise kontakter SBD Heidi Christensen mht. hvilke spring der skal bruges og får evt. en baneskitse til klargøring inden opsætning. Vi forventer opsætning lørdag eftermiddag, alternativt torsdag eller fredag, afhængig af SBD.
 - Dressurbaner og stævneplads gøres klar torsdag 12. september fra kl. 16.
 - **Merete** og **Lea** laver liste med opgaver og laver, som forsøg, en eller to meningsmålinger på FB-gruppen HKR-medlemmer, hvor folk så kan melde sig på en opgave, som de kan løse, når de har tid (dog inden deadline for opgaven).
 - Sponsorerer – vi ser på det, når vi ved hvor mange klasser, vi har starter i. Men nok primært KRAFFT og Haslevs Ryttershop.
 - Ekstra bil til dressurbanen – **Lea** spørger Leif, om vi kan bruge den hvide, alternativt Mortens sorte.
 - **Trec den 28. september**
 - Der afvikles Trec stævne på terrænbanen søndag den 28. september.
 - Der betales 50 kr./start, der afregnes direkte til Anita

- **Lea** hører Maria Juul Rasmussen om hvilket område af terrænbanen de skal bruge, da der samtidig klargøres i terrænet til vores oktober stævne.
- **Military 6. oktober**
 - Officials m.v. er på plads.
 - Springbane opsættes torsdag den 3. oktober – **Louise** spørger Mia H. om de kan springe på grusbanen, hvis der stadig springes ude.
 - **Lea** spørger Vivan om hun vil/kan være dyrlæge til stævnet
- **Nyt fra udvalgene**
 - **Projekt ridestier i Nordskoven**
 - Afventer møde mellem Bregnetved og Faxe Kommune.
 - **Juniorudvalg**
 - Der planlægges en juniordag i efterårsferien
 - **Bane- og Materialeudvalg**
 - Der skal skrubes sand af den lille dressurbane (lægges ud på springbanen) for at den kan fungere bedre. Evt. skal sand af og nyt top-lag på.
 - Der skal nyt top-lag på den store dressurbane (hele arealet). Det ser vi på når sæson 2024 er slut.
 - Der er ønske om en mere tydelig fordeling af styring/tovholdere i de forskellige udvalg. Tovholderen for udvalget skal "lede og fordele" arbejdet, så hjælperne ikke løber fra den ene aktivitet til den anden, fordi de føler sig forpligtede til at hjælpe alle steder.
- **Regnskab og budget**
 - Militarystævnet gav et overskud på 25.936,45 inkl. et overskud fra fællesspisningen på ca. 1.500 kr. Vi sparede en udgift på 3.000 kr., da dyrlægen meldte fra grundet sygdom og vi klarede os med 2 ryttere, der er dyrlæger, som stod standby.
 - Store Hestedags Cup med Sløjfeterræn gav et overskud på 6.148,62. Det er aftalt med Stengaard, at vi afregner 50 kr. pr. rytter til træning og alm. Vandafgift pr. start i kvalifikation og sløjfeterræn.
- **Eventuelt**
 - I forbindelse med punktet omkring tovholdere m.v. i udvalgene, skal vi gennemgå de funktionsbeskrivelser vi har for de forskellige udvalg og gøre dem tilgængelige, så medlemmerne kan sætte sig ind i, hvad det betyder at være medlem af et udvalg. Vi ser på det på bestyrelsesmødet i oktober. **Lea** sender de nuværende beskrivelser til bestyrelsesmedlemmerne (hvis de stadig findes – ellers laver vi nye).
 - Oversigt over bestyrelsesmedlemmer m.v. med valgperioder laves til oktober mødet.

- Der er nogle gange problemer med biler med trailer, der stadig parkerer på gårdspladsen, og nogle gange så u hensigtsmæssigt, at opstaldere ikke kan få deres bil ud. Vi skal opfordre til, at der parkeres på trailerpladsen bag ridehuset. Når vi når vinter, vil parkering på træningsdage dog være på gårdspladsen, da der ikke er tilstrækkeligt lys på trailerpladsen. I den periode kan opstaldere så måske parkere på den indre gårdsplads, hvis man er i stalden i tidsrummet for træningen.
- **Næste møde:**
 - Næste møde afholdes onsdag d. 25. september 2024 kl. 19:00 på Stengaard.